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Protokół posiedzenia nr 39/2021 

Komisja Edukacji, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych RM 

w dniu 22 lutego 2021r. od godz. 15.15 do 19.15 

Skład komisji - 9 radnych zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej, obecnych 8 członków – lista obecności 

stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Nieobecny: Tomasz Komorowski 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

Burmistrz Miasta – Ryszard Niedziółka  

Z-ca Burmistrza – Maciej Wróbel  

Inspektor ds. dział. gospodarczej – Izabela Piechna 

Dyrektor KCK – Bartosz Zdanowicz 

Z-ca dyrektora KCK – Beata Szuksztul 

Mieszkańcy ul. Mazurskiej 

Ad. pkt 1.  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych RM 

Wioletta Czech, która powitała zebranych i stwierdził prawomocność obrad.  

Ad. pkt 2. 

Przewodnicząca komisji zgłosiła poprawkę do porządku obrad wprowadzenie  po pkt  6. pkt 7. 

„Wypracowanie opinii co do formy wsparcia przedsiębiorców prowadzących działalność 

gastronomiczną, korzystających z zwolnień na sprzedaż napojów alkoholowych”. Pozostałe punkty o 

jeden w dół.   

Innych poprawek nie zgłoszono. 

Komisja 7 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym się” przyjęła zaproponowaną poprawkę. 

 Następnie przewodnicząca komisji  przedstawiła poniższy porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad.   
3. Zapoznanie  się ze strukturą organizacyjną Kętrzyńskiego Centrum Kultury. 
4. Zapoznanie się z  przedsięwzięciami planowanymi przez Kętrzyńskie Centrum Kultury  

w roku 2021. 
5. Opinia  wniosków dotyczących  rozszerzenia limitu na sprzedaż alkoholi. 
6. Opinia dotycząca wniosku mieszkańców ul. Mazurskiej w sprawie ograniczeń  

w godzinach nocnych sprzedaży alkoholi. 
7. Wypracowanie opinii co do formy wsparcia przedsiębiorców prowadzących działalność 

gastronomiczną, korzystających z zwolnień na sprzedaż napojów alkoholowych.  
8. Informacje, zapytania i wolne wnioski. 
9. Przyjęcie protokołu nr 38/21. 
10. Zamknięcie posiedzenia. 
 

który Komisja przyjęła jednogłośnie. 

 

Ad. pkt.3 Zapoznanie  się ze strukturą organizacyjną Kętrzyńskiego Centrum Kultury. 

Dyrektor Kętrzyńskiego Centrum Kultury  omówił strukturę organizacyjną KCK. Poinformował, że do 
2020r. obowiązywała stara struktura organizacyjna, która została zmieniona w celu unormowania i 
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uaktualnienia. Obecnie struktura zawiera 20 etatów, zagospodarowanych jest 16. Radna Wioletta 

Czech zapytała o zasadność prowadzenie punktu informacji turystycznej. 

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel stwierdził, że w dobie pandemii zmniejszyło się zapotrzebowanie na 
tego typu usługi. Patrząc na czas przed pandemią to punkt jest jak najbardziej zasadny, oprócz 

turystów korzystają z niego również przedsiębiorcy, zostawiając różnego rodzaju materiały. W sezonie 
punkt generuje spore przychody ze sprzedaży pamiątek. Należy się zastanowić, czy to jest dobre 

miejsce. Sam punkt jest potrzebny. Każde miasto posiada taki punkt. 

Przekazał informację, że podjęto pewne kroki mające na celu likwidacje punktu informacji turystycznej 
w strukturze KCK i uruchomienie w strukturze Muzeum. Na razie są to tylko plany. 

Radna Wioletta Czech zapytała jaki jest całościowy koszt utrzymania punktu Informacji Turystycznej? 
I poprosiła o pisemną odpowiedź na zapytanie. 

Radna Helena Szymkiewicz zapytała o sekcje taneczną, czy zajęcia będą kontynuowane? 
Dyrektor KCK powiedział, że odejście instruktora tańca nie spowoduje zamknięcia sekcji. Wszystkie 

zajęcia będą kontynuowane, instruktorzy będą zatrudniani na umowy zlecenia, jednostki nie stać na 

zatrudnienie instruktorów na stałe. 
Radna Wioletta Czech zadała pytanie: Kiedy zerwano umowę z instruktorem studia wokalnego 

„Sukces”, z jakiego powodu i czy zostanie zawarta umowa, jeżeli tak, to kiedy? 
Dyrektor KCK odpowiedział, że ze względu na pandemię umowa z instruktorem wokalnym została 

zawieszona, nie rozwiązana. Po zniesieniu ograniczeń spowodowanych pandemią działalność studia 

wokalnego „Sukces” zostanie wznowiona. 
Radna Wioletta Czech, poprosiła ze względu na krążące informacje o tym, że to radni uszczuplając 

budżet KCK spowodowali, że dzieci nie będą miały możliwości uczestniczenia w zajęciach wokalnych, o 
odpowiedź na piśmie w tym zakresie. 

Radna Wioletta Czech zapytała: Jakimi obiektami dysponuje KCK i ile środków z budżetu KCK jest 
przekazywanych na poszczególne obiekty i poprosiła o odpowiedź na piśmie. 

Zapytała również jak struktura organizacyjna działa w okresie pandemii, czym zajmują się 

poszczególni pracownicy. 
Dyrektor  powiedział, że w czasie pandemii mógłby wysłać wszystkich pracowników na postojowe. Po 

rozmowach z pracownikami stwierdzono, ze pracownicy chcą działać. W tej chwili pracownicy 
wzajemnie się uzupełniają, wykonują czynności poza zakresem obowiązków. 

 

Ad. pkt 4. Zapoznanie się z  przedsięwzięciami planowanymi przez Kętrzyńskie Centrum 
Kultury w roku 2021. 

 
Z- ca dyrektora KCK Beata Szuksztul powiedziała, że wszelkie plany ze względu na pandemię legły w 

gruzach. Nie można organizować niczego w plenerze, czy na żywo. Nie wiemy jakim budżetem 

będziemy dysponować, nie można uruchomić kawiarenki, seanse w kinie można wyświetlać tylko przy 

połowie obłożenia sali, z tego tytułu również są ograniczone przychody. Trudno cokolwiek zaplanować, 

są tylko plany cząstkowe do połowy roku.  Priorytetem będzie wznowienie zawieszonych zajęć. 

Ułożenie kalendarza imprez stanowi ogromne wyzwanie ze względu na obostrzenia. Podjęliśmy ryzyko 

zorganizowania jakichkolwiek wydarzeń. Zaplanowano na 4 marca teatr przy stoliku, na 11 marca 

wspólnie  z Gminną Komisją Rozwiazywania Problemów Alkoholowych koncert K. Antkowiaka, jarmark 

wielkanocny, chcemy zrobić Kryształową Nutę, ale czekamy na wytyczne.  

Plany są, ale ze względu na pandemię kalendarza imprez nie można przedstawić. 

Radna Wioletta Czech zwróciła się z zapytaniem i poprosiła o pisemną odpowiedź: W jaki  sposób 

firmy zamieszczone na stronie internetowej KCK wspierają Kętrzyńską kulturę?  

 

Ad. pkt 5. Opinia  wniosków dotyczących  rozszerzenia limitu na sprzedaż alkoholi. 

 
Inspektor ds. dział. gospodarczej  Izabela Piechna przekazała informację dotyczącą przyznanych 

limitów na sprzedaż alkoholi w mieście. 

Radny Dariusz Duczek zgłosił uwagę, że nie sprawdza się tych podmiotów, które już działają, nie 

weryfikuje ponownie.  

Radny Daniel Sapiński zgłosił wniosek o przygotowanie uchwały przez Urząd Miasta, w której będzie 

zawarte zwiększenie ilości zezwoleń na sprzedaż alkoholu o 45, czyli po 15 na każdy obszar, z 
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jednoczesnym ograniczeniem nocnej sprzedaży alkoholi w godz. od 22.00 do 6.00. 

Zdaniem radnego takie rozwiązanie da możliwość  rozwoju przedsiębiorcom i zapewni mieszkańcom 

spokój w godzinach nocnych. 

Radny Jan Mickiewicz zgłosił wniosek o nie zwiększanie limitu zezwoleń. Najpierw należy załatwić 

wniosek mieszkańców ul. Mazurskiej. 

Radny Daniel Sapiński chciałby zwiększyć limity i ograniczyć sprzedaż alkoholu w godzinach nocnych w 

jednej uchwale, gdyż nie ma wtedy możliwości odstępstwa. Porównał ilość zezwoleń w Kętrzynie z 

miastami ościennymi. Kętrzyn ma 202 zezwolenia, Bartoszyce 300, Mrągowo 360, Giżycko 600. Miasto 

Kętrzyn ma najbardziej skomplikowane uchwały jeżeli chodzi o wydawanie zezwoleń, w innych 

miastach są to uchwały prostsze.  

Radny Jan Mickiewicz stwierdził, że to nie jest argument, że miasta ościenne mają wyższe limity, są to 

miasta turystyczne, podjęliśmy jakąś politykę w tym zakresie i trzymajmy się jej. Jest za nie 

zwiększaniem limitów.  

Zdaniem Radnej Zofii Waszkiewicz propozycja radnego Daniela Sapińskiego spełni oczekiwania w 3 

płaszczyznach: zwiększy bezpieczeństwo mieszkańców, nie zahamuje rozwoju przedsiębiorczości oraz 

nie spowoduje zwiększenia bezrobocia. Popiera wniosek. 

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel uznał to rozwiązanie za bardzo dobre i zaproponował, aby uchwałę w 

tej sprawie przygotowała Komisja Alkoholowa. 

Radna Helena Szymkiewicz powiedziała „ dla minie to zakrawa na jakąś hipokryzję, jeżeli pracownik 

poradni alkoholowej, człowiek który rozumie jakie są skutki alkoholizmu…tak lekko mówi dajmy 45 

zezwoleń więcej, rozpijajmy. 

Radny Daniel Sapiński powiedział, że trudno mu się odnieść do wypowiedzi radnej. Zwiększenie ilości 

punktów nie będzie miało wpływu na zwiększenie spożycia.  Środki, że sprzedaży alkoholu są 

przeznaczone na profilaktykę i leczenie. Ograniczenie nocnej sprzedaży natomiast ograniczy 

zachowania nieodpowiednie. Szukam kompromisu, mamy pandemię. Przedsiębiorstwa są tak samo 

ważne jak mieszkańcy.  

Następnie komisja przystąpiła do opiniowania wniosku radnego Daniela Sapińskiego. 

Komisja przy udziale 8 członków obecnych w głosowaniu: 4 głosów „za”, 1 głosów „przeciw”, 2 głosów 

„wstrzymujący się” (1 osoba nie brała udziału w głosowaniu)  – pozytywnie zaopiniowała wniosek o 

przygotowanie uchwały przez Urząd Miasta, w której będzie zawarte zwiększenie ilości zezwoleń na 

sprzedaż alkoholu o 45, czyli po 15 na każdy obszar, z jednoczesnym ograniczeniem nocnej sprzedaży 

alkoholi w godz. od 22.00 do 6.00. 

Następnie radny Jan Mickiewicz zgłosił wniosek o nie zwiększanie ilości zezwoleń na alkohol. 

Komisja przy udziale 8 członków obecnych w głosowaniu: 2 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymujący się” odrzuciła wniosek radnego. 

 

Ad. pkt 6. Opinia dotycząca wniosku mieszkańców ul. Mazurskiej w sprawie ograniczeń  
w godzinach nocnych sprzedaży alkoholi. 

 

Radny Jan Mickiewicz powiedział, że jest to skandal, że z premedytacją procedowano poprzedni punkt 

porządku obrad. Przewodnicząca mogła najpierw wysłuchać opinii mieszkańców przed wyrażeniem 

opinii. Biorący w posiedzeniu komisji mieszkańcy stwierdzili, że ograniczenie zatrzymywania pojazdów 

na ul. Mazurskiej, nie odnosi żądanego skutki. Nadal są awantury, picie alkoholu przed sklepem, brak 

reakcji ze strony właścicieli sklepu, mała skuteczność policji. 

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel poinformował mieszkańców,  że ograniczenie godzin sprzedaży alkoholu 

nie jest jednoznaczne z zamknięciem tych sklepów. Sklepy będą mogły być otwarte całą dobę, tylko 

nie będą sprzedawać alkoholu w wyznaczonych godzinach. 

Radny Jan Mickiewicz stwierdził, że wystarczy ograniczyć godziny. Ważna jest dobra wola rady  

i Burmistrza. Tylko ograniczenie dostępu do alkoholu jest dobrym rozwiązaniem. 

Mieszkanka ul. Mazurskiej powiedziała, że mieszkańcom zależy na tym aby sklep po godz. 22.00  był 
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zamknięty, nie tylko na ograniczeniu sprzedaży. 

Radny Jan Mickiewicz zgłosił wniosek o ograniczenie godzin sprzedaży alkoholu w Kętrzynie w godz. 

22.00 – 6.00.  

Następnie komisja przy udziale 8 członków obecnych w głosowaniu: 3 głosów „za”, 2 głosów 

„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” (2 osoby nie brały udziału w głosowaniu) przyjęła wniosek 

radnego. 

 

Ad. pkt 7. Wypracowanie opinii co do formy wsparcia przedsiębiorców prowadzących 

działalność gastronomiczną, korzystających z zwolnień na sprzedaż napojów 
alkoholowych. 

 
Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka poinformował komisję, że znowelizowana w dniu 26 stycznia 2021 

r. ustawa o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID - 19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych, z dnia 2 marca 

2020r. daje upoważnienie radzie gminy do podjęcia decyzji w sprawie zwolnienia z opłaty za 

korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych  przeznaczonych w miejscu spożycia bądź 

przedłużenia terminu na jej wniesienie. W przypadku zwolnienia z opłaty rada gminy może przyznać 

zwrot określonej części opłaty pobranej od przedsiębiorców, którzy wnieśli jednorazową opłatę za 

2021r. do stycznia 2021r. Omówił 3 propozycje projektów uchwał w  powyższej sprawie. 

Komisja  po przeanalizowaniu zaproponowanych projektów  przy udziale 8 członków obecnych w 

głosowaniu: 6 głosów „za”,  0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” -  zarekomendowała  do 

dalszych prac projekt nr 1. 

Pozostałe projekty uzyskały następującą ilość głosów w głosowaniu: 

Projekt nr 2 - 0 głosów „za”,  4 głosy „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujący się” 

Projekt nr 3 - 0 głosów „za”,  4 głosy „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujący się”. 

Ad. pkt 8 Informacje, zapytania, wolne wnioski 

Radna Wioletta Czech zgłosiła wnioski o: 

1. Odśnieżanie namiotu kortów tenisowych z góry i z boku. Zalegający  śnieg może doprowadzić 

do uszkodzenie powierzchni namiotu. 

2. Poprawę bezpieczeństwa osób wyjeżdzających z parkingu przy przedszkolu „Mali Odkrywcy”, 

ul. B. Chrobrego 12. Z tych miejsc parkingowych korzystają  rodzice przedszkolaków, cofając 

na ulicę, mają małą widoczność, dochodzi do kolizji. Lustro ustawione po stronie MTI 

umożliwiłoby bezpieczniejszy wyjazd z parkingu.  

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel stwierdził, że namiot kortów jest tak skonstruowany, że śnieg sam  

z niego spada i nie ma możliwości wejścia na namiot. 

Zdaniem Z - cy Burmistrza Macieja Wróbla ustawienie lustra we wskazanej przez radną lokalizacji nie 

rozwiąże problemu wyjeżdżających z parkingu przy przedszkolu. 

Radna Zofia Waszkiewicz zaproponowała rozważenie ograniczenia prędkości, ewentualnego 

wydzielenia 2 – 3 miejsc parkingowych dla rodziców dzieci z przeszkolą, jeżeli pozwolą na takie 

rozwiązanie obowiązujące przepisy. 

Przewodnicząca komisji odczytała następujące pisma: 

 Posła Jacka Protasa z dnia  05.02. 21 o podjęcie uchwał w sprawie  sprawiedliwego, 
konstruktywnego i prorozwojowego traktowania Województwa Warmińsko – Mazurskiego 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko – Mazurskiego. 
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 Uchwałę RIO w sprawie badania zgodności z prawem uchwały Nr XXXIII/230/2020 Rady 

Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2020r. w sprawie uchwalenia WPF Gminy Miejskiej 

Kętrzyn na lata 2021-2033. 

 Odpowiedz  dla Wspólnot Mieszkaniowych przy ul. M.C. Skłodowskiej  w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania, 
 Posłanki Moniki Falej  z dnia 2 lutego 2021r. w sprawie zwolnienia branży HORECA z opłaty za 

koncesję na alkohol, 

 Warmińsko – Mazurskiej Izby Rolniczej  z dnia 2 lutego br. w sprawie trudnej sytuacji na 

rynkach rolnych. 

Ad. pkt 9 Przyjęcie protokołu 

Komisja 7 głosami „za”, 1 głos „wstrzymujący się”  przyjęła protokół nr 38/21. 

 
Ad. pkt 10. Zamknięcie posiedzenia 

 

Wobec omówienia porządku obrad Przewodnicząca zamknąła posiedzenie komisji. 
 
 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Irena Małachowska 

 

 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Kętrzynie 

Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

                                                                                 (-) Wioletta Czech 


